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R E DA K T I O N E N S  A D R E SS E
Thora Brogaard
Vitus Berings Vej 93
Telefon 28 49 09 40
Mail: stafetten@fbmail.dk

R E DA K T I O N
Ansvarshavende
Thora Brogaard
Telefon 28 49 09 40
Afd. 7 - »Råholt«
E-mail:
ThoraBrogaard@oncable.dk

Else Ottesen
Telefon 81 61 34 31
Afd. 3 - Bakkegården

Rita Frantsen
Telefon 27 97 61 24
Afd. 39 - Sæby Bypark

FO R S I D E FOTO
Grethe Jakobsen, Hånbæk

Bladet omdeles gratis i ca. 3500 ek sem plarer 
til alle husstande i bo lig for eningen.

Navngivne artikler dækker nød ven digvis 
ikke redaktionens synspunkter.

Anonyme artikler, læserbreve, mv. optages 
kun, når navn og adresse er re daktionen be-
kendt.

G R A F I S K  P RO D U K T I O N
SAL TRYK ApS
Ellehammervej 4
9900 Frederikshavn
Telefon 98 48 28 88
www.sal.dk
Mail: sal@sal.dk

Dette blad udkommer uge 11/12 - 2023

Næste blad udkommer uge 46/47 - 
2023

Stof til dette blad afleveres til 
Thora Brogaard inden 3/10 - 2023

VAGTORDNING
Beboerservice uden for normal arbejdstid

Ring til G4S på telefon 87 36 28 05
Efter velkomsthilsen skal boligforeningens 
abonnementsnr. 184 661 trykkes, 
efterfulgt af #
Oplys, at De bor i: Frederikshavn Boligfor-
ening, oplys afdeling, navn og adresse.

EJENDOMSFUNKTIONÆRER
Ejendomsfunktionærerne kan træffes på 
telefon mandag til torsdag kl. 7.00 til kl. 
15.00 og fredag kl. 7.00 til kl. 11.30.
Telefonnummer på din ejendomsfunk-
tionær kan ses på boligforeningens 
hjemmeside, under hver enkelt afdeling.
 
Servicecentret på Rømøvej 12 i Frederik-
shavn, vil være åbent mandag til fredag kl. 
8.30 til kl. 9.00 og kl. 11.30 til kl. 12.00.
Gælder for alle beboere i Frederikshavn 
Boligforening.
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VEDTÆGTERNES § 12
Bestyrelsen består af 7 medlemmer inklu-
sive formanden. Repræsentantskabet væl-
ger 6 medlemmer til bestyrelsen blandt 
boligforeningens medlemmer, samt bo-
ligforeningens boliglejere og disses myn-
dige husstandsmedlemmer. Samtidig med 
valg og udpegning af medlemmer vælges 
2 suppleanter for ét år ad gangen. Bolig-
foreningens medarbejdere vælger forud 
for det ordinære repræsentantskabsmøde 
i ulige år 1 medlem og 1 suppleant

FOR AT SKABE ÅBENHED OG MULIGHEDER 
FOR MEDLEMMER AF FREDERIKSHAVN BO-
LIGFORENING AT OPSTILLE I.H.T. VEDTÆG-
TERNE, ER FØLGENDE BESLUTTET:

1. Personer der ønsker genopstilling, vil 
fremgå af dagsorden til repræsentant-
skabsmødet

2. Personer der ønsker opstilling, har to 
muligheder: at stille op på repræsentant-
skabsmødet, eller melde deres kandidatur 
senest den 24. marts, og herved komme i 
præsentationsfolder, sammen med organi-
sationsbestyrelsesmedlemmer der genop-
stiller.

3. Der udarbejdes en præsentation, hvor 
alle kandidater præsenteres med billede, 
en kort tekst, samt mini CV 

VALG TIL ORGANISATIONSBESTYRELSEN
I FREDERIKSHAVN BOLIGFORENING
REPRÆSENTANTSKABSMØDE AFHOLDES DEN 9. MAJ 2023. KL. 17.00

A D M I N I ST R AT I O N

4. Kandidatliste/præsentationsfolder ud-
sendes til repræsentantskabet, sammen 
med regnskab, indkomne forslag m.m.

5. Skema til opstilling kan findes på vores 
hjemmeside, eller fås ved henvendelse til 
Ulla Pedersen på ulla@fbmail.dk
 
Med venlig hilsen
Organisationsbetyrelsen
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A D M I N I ST R AT I O N

FREDERIKSHAVN
Harald Lunds Gade 15
9900 Frederikshavn

SÆBY
Aalborgvej 95
9300 Sæby

TELEFON: 9620 1940 

Mail: info@fbmail.dk
www.frederikshavnboligforening.dk

KO N TO RT I D  
Fr-havn  Sæby
Mandag 10-15  10-14
Tirsdag 10-15   10-14
Onsdag 10-15   10-14 
Torsdag 10-17  12-17 
Fredag 10-12 Lukket

H OV E D B E ST Y R E L S E N
Bestyrelsesformand 
Fie Mølholt

Næstformand 
Helle Thomsen 

Henrik Larsen 
Kim Willy Christensen
Thomas Hjort
Anne Dorthe Sørensen
Jan Quist Jakobsen

Direktør
Claus Thomsen

Økonomi
Økonomichef Michelle Sørensen
Lene Rhiger 
Ann la Cour 
Anette Jensen
Marie Møller Jensen

Udlejning
Udlejningschef  Helle Dam Jensen 
Laila Skovbak 
Mette Kristensen
Anja Boelt
Camilla Trolle Vilsen

Beboerservice
Sekretær, Ulla Pedersen 
Beboervejledere, Roland Pedersen & 
Johnny Helberg

Teknisk afdeling
Driftschef, Jesper Nymark
Christian Sørensen 
Brian Thomsen
Carsten Lund Sørensen
Mette Jørgensen
Michael Skovgaard
Kenneth Leander Nielsen
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I forbindelsen med den nye affaldsordning 
– Lovbestemt af EU og folketinget – er det 
Forsyningen og Frederikshavn Boligfor-
enings opgave at sørge for at alle beboere 
har mulighed for at kildesorterer deres af-
fald udenfor ved hjælp af flere containere 
eller molokker. 

Den nye affaldsordning skal altså også 
integreres i Boligforeningen og vi skal 
sortere på samme måde som alle private 
boliger.

Alle beboere er blevet orienteret om hvor-
ledes der skal sorteres i deres afdeling.

Forsyningen har kørt extra containere ud i 
afdelinger der har denne løsning. Desuden 
bliver der de næste par måneder nedgravet 
extra molokker – hele 108 stk. Når engang 
alle molokker er nedgravet vil der blive 
skiftet beklædning på gamle molokker så 
de er ens i de enkelte afdelinger.

A D M I N I ST R AT I O N
Forsyningen bærer selv skylden for at ord-
ningen ikke er blevet fuldt integreret fra 
årsskiftet, men de prioriterede som det 
vigtigste at løsningerne var ordentlig gen-
nemtænkt.

Når løsningerne er integreret overalt vil 
der uden tvivl være en indkøringsperiode. 
De nye tømningsintervaller er sat ud fra 
tidligere, og med en vurdering af hvor me-
get der går fra restaffald til plast, metal 
osv.

Derfor vil alle viceværter, skraldemænd 
mf. i løbet af året være særlig opmærksom 
på, om der er behov for at få ændret på 
disse intervaller. 

Der vil ikke blive udleveret affaldsbehol-
dere til brug inde i boligen. 
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Lørdag 4. november kunne vi samles om 
det tilbagevendende julemarked i Hånbæk, 
Der var opstillet 10 boder med alt hvad der 
hører sig julen til, nisser i alle størrelser 
og alle slags julepynt, og så var der mange 
forskellige og gode ideer til julegaver.  

Julemarkedet havde mange besøgende, 
der var god handel i boderne med juleting 
og gaveemner,

Efter de mange gode handler var der også 
godt besøgt i husets bod, hvor de gode 
handler og Hånbæks dagligdag blev drøf-
tet, men man fik tilfredsstillet både sult og 
tørst. 

Aktivitetsudvalget

A F D .  1 2  -  J U L E M A R K E D  I  H Å N BÆ K

6
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Fredag den 25. november var der inviteret 
til den årlige ”julefrokost” i Beboerhuset.
52 veloplagt beboere mødte op med stor 
forventning til det stor julebord med både 
koldt og varmt og ikke mindst den efterføl-
gende dans, som vanligt til Jørn Nørgaards 
glade toner.

Der var god stemning ved de festlig dæk-
kede borde, mens de første retter på buf-
féten blev anrettet, og stemningen steg da 
Inga bød velkommen og den store julebuf-
fét kunne indtages. 

J U L E F E ST  I  A F D .  1 2
H Å N BÆ K ’ S  B E B O E R H U S

7

Den gode julebuffét blev indtaget, alt 
imens Jørn Nørgaard lod tonerne flyde til 
de mange sange. 

Så var der tid til kaffe og ikke mindst dans, 
hvor dansegulvet til stadighed var vel be-
søgt og den gode mad blev rystet på plads.
Den gode aften sluttede ved godt 22-tiden, 
selv om enkelte gerne ville have fortsat, og 
de ”frivillige” kunne rydde op og se tilbage 
på en god aften.

Aktivitetsudvalget
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Røgalarmer. minimumsanbefaling

Røgalarmer, øget sikkerhedsniveau
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Det kan ske for os alle, ildebrand i lejlighe-
den, radiatoren bliver utæt og laver vand-
skade eller der løber vand ind ved storm 
og regn. Du kan også risikere indbrud og 
derved miste dine ting.  Det er her din ind-
boforsikring skal hjælpe dig.
Så har du ingen, så se at få tegnet en, da 
det ellers kan blive en dyr fornøjelse. HUSK 
boligforeningen dækker ikke skader i din 
lejlighed.

Thora Brogaard

A D M I N I ST R AT I O N E N
H A R  D U  E N  I N D B O FO R S I K R I N G ? ? ?

A D M I N I ST R AT I O N

MINDEORD SØREN ROBENHAGEN

Det var med stor sorg, at vi modtog den triste meddelelse om,
at vores kollega, ejendomsfunktionær Søren Robenhagen

ikke mere er iblandt os.

Søren afgik ved døden den 16. december 2022
i en alder af blot 61 år.

Søren har været ansat som ejendomsfunktionær
i Frederikshavn Boligforening siden november 2003.

Søren var en pligtopfyldende, venlig,
hjælpsom og flittigt person, som altid fik

løst de opgaver som han fik og han var
en meget loyal og dygtig medarbejder

og meget vellidt blandt kollegaer og beboere.

Søren vil blive savnet af os alle.

Æret være Søren Robenhagens minde.

Kollegaer i Frederikshavn Boligforening.
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Nye regler for affaldssortering og konsekvensen for afdelingen og beboerne.
Der vil være indlæg fra Forsyningen.
Et fint indlæg - men i skrivende stund allerede forældet, idet det ikke er alle afdelinger det pt har 
fået deres nye molokker på plads - man har fra kommune ikke kunnet følge med efterspørgslen. 
Men positivt fra Forsyningen lød der : Der skal være en indkøringsperiode. Vi får vore molokker, 
containere, tømt selv om der er top på - 
indkøringsfasen skal bruges til at tilpasse tømningerne. 

Energipriser og forventninger til fremtiden.
Der vil være indlæg fra Forsyningen.
Også her har tiden arbejdet i den rigtige retning for os - de varslede stigninger på varmeforbrug 
blev nedsat. 
Fra februar 2023 er alle, der er tilknyttet El fra Frederikshavn Forsyning kommet på variabel strøm.

Orientering om arbejdet i bestyrelsen herunder præsentation af af nyeste forretningsorden, 
samt status på forsyningssagen.
Bestyrelsen har arbejdet målrettet på at få forretningsorden mv. på plads.
Det tager tid og vi har haft temamøder hvor både bestyrelse og chefgruppen har deltaget. 
Det vil vi gøre fremadrettet idet vi har mange politikker der skal opdateres.
Notatet i forhold til forsyningssagen er ikke helt på plads, idet alle formalia både fra boligforenin-
gens side, kommunen og ministeriet skal være på plads, før det endeligt kan præsenteres.

Stade for renoveringer og byggeprojekter i boligforeningen og planerne for næste år.
Herunder stade for projekt  Aula.
Vi er blevet færdig med nybyggeriet på Solsbækvej/ Grønnevænget - her er alt udlejet 
Lindebo går godt og kan snart være færdigt - Koktved skal i gang forår 2023.
Renovering af afd. 7 Råholt kører planmæssigt.
Nybyggeri på Kirkevej i Skagen, er under planlægning.
Projekt Aula er nedstemt og der arbejdes på hvad der kan gøres fremadrettet i forhold til bygnin-
gen.

Behov for opfølgende kursus for afdelingsbestyrelser.
Der var stor enighed om at dette ville være en god ide og der arbejdes videre på dette.
Gerne inden repræsentantskabsmødet 2023

Ordet frit.
God spørgelyst - i en god tone - tak for det.

Fie Mølholt

FORMANDSMØDE 9. NOVEMBER 2022

A D M I N I ST R AT I O N
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NYTÅRSKUR I AFDELING 12, HÅNBÆK
Lørdag den 31. december 2022, var der 
indkaldt til den tilbagevendte tradition – 
Nytårskuren. Beboerhuset dannede som 
sædvanlig en festpyntede ramme om den-
ne begivenhed. Dørene kunne slås op for 
Hånbæks beboere kl. 11.00, hvor de første 
forventningsfulde beboere allerede stod 
klar ved døren. Alle blev budt velkommen i 
døren, så ingen var i tvivl om, at afdelings-
bestyrelsen var spændte på fremmødet 
- efter to aflyste Nytårskure, grundet den 
der epidemi, vi ellers ikke nævner.

Men bekymringerne var ubegrundede. 
Snart var folk bænket og snakken gik ly-
stigt mellem naboer, bekendte og venner 
fra opgangene og husene, i en skøn kako-
foni af stemmer.

Da der blev et lille hul i tilstrømningen, 
greb afdelingsformanden chancen til at slå 
mikrofonen til og afbryde den summende 
snak med en kort velkomst. Han fremhæve-
de glæden over, at vi kunne mødes igen og 
sige Godt Nytår til de fremmødte landsby-
boere. Han afsluttede med en gennemgang 
af serveringen, som bestod af lune frika-
deller, rødkål, smurt rugbrød, hotwings 
samt forskellige drikkevarer fra køleren. 
Det hele var selvbetjening, og derefter en 
opfordring i at gå i gang. Det skal man ikke 

sige til Hånbækkere to gange, hurtigt blev 
tallerknerne svinget, og der faldt ro over 
forsamlingen, mens den gode mad blev 
nydt.

Der kom fortsat en lille strøm af beboere, 
som også blev budt velkommen og bænket 
for at deltage i hyggen.

Et par fine timer gik, før folk begyndte at 
sive ud, og ved 14 tiden var der tomt. Be-
boerne skulle hjem for at forberede, hvad 
planer de nu havde hver især for årets sid-
ste aften. 

Aktivitetsfolkene samt afdelingsbestyrel-
sen rundede af med en afslutningsøl eller 
vand, da der var ryddet op, så vi kunne øn-
ske hinanden Godt Nytår, efter et arrange-
ment for knap 100 beboere.

Der var enighed om, at vi er klar igen næ-
ste år.

Aksel Jensen
Formand

A F D E L I N G  1 2  -  H Å N B Æ K
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Vi har desværre haft en længere pause end ønsket.

For at det skulle blive et rigtig godt kursus, havde vi booket undervisere fra BL’s kursusafdeling.
Her var det Henrik Madsen og Rikke der ledede aftenen, hvilket de gjorde knaldhamrende
godt! En rigtig lærerig aften for nye afdelingsbestyrelsesmedlemmer.

Fie Mølholt

1.NOVEMBER 2022 - KURSUS FOR NYE 
AFDELINGSBESTYRELSESMEDLEMMER

A D M I N I ST R AT I O N
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Karl Falden har opsagt sin stilling i Bolig-
foreningen med virkning fra den 28. fe-
bruar 2023.

Dette er efter 47 års loyal og tro tjeneste 😊

Sidste arbejdsdag var den 31. januar 2023. 
Karl ønsker en uformel fratrædelse og øn-
sker ikke en reception i forbindelse med 
fratrædelsen.

Boligforeningen ønsker Karl alt det bedste 
i fremtiden.

Vi vil komme til at savne Karls faglighed 
og store viden om afdelingerne, det gode 
humør, den gode kollega og den positive 
indstilling til Boligforeningens ve og vel.

Torben Carlsen ansættes pr. 1. marts 2023 i Boligforeningens håndværkerafdeling.

Mange kender nok Torben som indehaver af murerfirmaet Henrik Carlsen.

Torben har valgt at afhænde murerfirmaet og søger nu nye udfordringer.

Torben er uddannet murer og er Autoriseret Kloakmester.

Vi håber at I vil tage godt imod Torben.

A D M I N I ST R AT I O N E N

A D M I N I ST R AT I O N E N
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Boligforeningen har fået en ny og opgrade-
ret hjemmeside. Der er kommet nyt design, 
men den primære ændring har været en op-
datering af teknikken bag ved hjemmesiden.
Nye krav og regler, har været en medvirken-
de årsag til, at dette har været nødvendigt.

Det betyder blandt andet, at der nu er flere 
informationer på hjemmesiden, som der 
automatisk bliver opdateret. Eksempler på 
dette er selskabslokaler og gæsteværelser, 
hvor det nu er muligt at se på hjemmesiden, 
hvornår de er ledige eller er optaget. Som 
lejer kan du logge ind på hjemmesiden, og 
få information om f.eks. din bolig, husleje, 
forbrug og se dine dokumenter (lejekontrakt, 
indflytningsrapport mv). Det er nu muligt at 

Efter et par års pause er vi nu igang igen. 
Denne gang et fællesmøde for nord og syd i 
boligforeningen. Aftenens program var sam-
mensat af flere former for orientering. Vi har 
fået ny direktør - Claus Thomsen. Ligeledes 
ny på posten som økonomichef er Michelle 
Sørensen.

Fie Mølholt havde  indlæg omkring 
Beboerdemokrati: 
Hvor træffes beslutningerne, Hvad kan du 
bestemme, Hvad bruges jeres penge til, 
Drøfte om i vil sætte flere ting i gang for en 
lidt højere husleje, Hvilke fælles aktiviteter 
skal der sættes igang og flere andre ting! 
Så længe der er enighed for det - og penge 
til det. Så er der stort set ikke grænser for 
hvad der kan sættes i gang.

Blot: Husk altid at have tilladelsen på plads 
inden start.

NY HJEMMESIDE

 MØDE FOR IKKE 
BOLIGHAVENDE 13. 
OKTOBER 2022

A D M I N I ST R AT I O N logge ind på hjemmesiden med MitID. På sigt 
vil der komme flere informationer og selvbe-
tjeningsmuligheder på hjemmesiden.

Vores personale vil også i øget omfang blive 
brugere på hjemmesiden, da intern informa-
tion vil blive tilgængelig for medarbejderne.

Adressen til hjemmesiden er uændret, og 
kan findes her
– www.frederikshavnboligforening.dk

Der var en orientering omkring vores ener-
gipolitik, der for boligforeningens vedkom-
mende allerede blev søsat i 2012. Vi har fra 
2006-2022 opnået årlige energibesparel-
ser: Varmebesparelser kr. 5.000.000,00
Elbesparelser kr. 3.000.000,00 - Årlig bespa-
relse på kr. 8.000.000,00 (beregnet efter 
energipriser 4. kvartal 2022).

Der er etableret 6 ladestandere, med 
fordelagtige priser - kun for afdelingens 
egne beboere. Ligeledes er der etableret 16 
solcelleanlæg - her kan produktionen følges 
på: www.godboligenergi.dk.

Sidst men ikke mindst var der valg for ikke 
bolighavende til repræsentantskabet.
Her blev der valgt et medlem både fra Sæby 
og Frederikshavn

Under evt. var stor spørgelyst i forhold til 
nye boliger - her var det et stort ønske om 
rækkehuse.
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Søndag den 20. december havde afd. 7 Råholt inviteret til julefest i vores gildesal. Anika og 
Janie startede dagen med juleklip med børnene, så juletræet kunne blive pyntet og det blev 
rigtig flot. Kl. 14.30 var hele salen fyldt med glade mennesker til æbleskiver, saftevand, kaffe 
og te. Senere fik vi besøg af julemanden, som hyggede med børnene og havde slikposer med. 
En rigtig dejlig dag hvor alle hyggede sig.

Thora Brogaard

A F D .  7  R Å H O LT  -  J U L E F E ST
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Tirsdag den 3. januar blev vores formand 
Fie Mølholt 75 år, og i den anledning holdt 
Frederikshavn Boligforening en reception 
for hende. Rigtig mange medarbejdere, 
forretningsforbindelser, kredsmedlemmer 
og personale var mødt talstærkt op. Fie 
havde også sin familie med så jeg tror hun 
havde en rigtig dejlig dag. Det var også for-
tjent, for Fie har brugt rigtig meget tid og 
kræfter på at få vores boligforening på ret 
køl igen, efter vores problemer med stor 
udskiftning i organisationsbestyrelsen.
Stort tillykke og god vind fremover.

Thora Brogaard

RECEPTION FOR VORES FORMAND
FIE MØLHOLT

A D M I N I ST R AT I O N
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Sidste år den 19.11. Holdt vi igen julefro-
kost . Vi blev 34 med de gode musikere fra 
FOH, der igen gerne ville hjælpe os med 
musik, fællessang og til at gøre dagen rig-
tig god. 

Alle havde en god eftermiddag med jule-
mad, sange kinabanko, selv vejret  var helt 
godt.

Stor tak til alle der deltog og hjalp til.
Tak til Frk. Madsen for god service og
hjælpsomhed  som sædvanlig.

Vi arbejder på nogle tiltag  på Kaffeplad-
sen  til sommer, og måske igen  julefrokost  
i november,
I Aktivitetsudvalget  planlægger vi  Som-
merfest og Juletræsfest. 

Godt  forår, sommer  og arbejdslyst til alle.

Rita V. Frantsen.

A F D E L I N G  39  -  SÆ BY  BY PA R K
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SMS SERVICE
SMS-Service er en nem og hurtig måde for 
os at komme i kontakt med dig som beboer 
på. Vi sender en sms ud til alle de telefo-
ner, der er tilmeldt på en af vore adresser.  
SMS’en vil kun blive sendt til de relevante 
adresser i de enkelte tilfælde.

Sms-servicen vil blive benyttet ved akut 
opståede situationer som drifts og forsy-
ningsforstyrrelser, men også til mere alme-
ne informationer om arbejde i afdelingen, 
ferielukning, større renoveringssager m.m.

Som udgangspunkt er du som beboer auto-
matisk tilmeldt hvis dit telefonnr. er of-
fentligt tilgængeligt på f.eks Krak. 
Har du et taletidsnummer, hemmeligt num-
mer eller et erhvervsmobilnummer skal du 
tilmelde dig på vores hjemmeside eller di-

A D M I N I ST R AT I O N

rekte på www.sms-service.dk.  Du kan godt 
tilmelde flere numre på samme adresse.  
Skulle du ikke ønske at modtage sms’er fra 
os, kan du afmelde samme sted eller du 
kan sende en sms med teksten AFMELD til 
1919.
Du er også velkommen til at kontakte ad-
ministrationen
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Julefrokost 24/11 2022
Traveturens raske damer mødte 11 op til 
en dejlig julefrokost som blev leveret fra 
Sydbyens Cafe. Vi fik 5 dejlige retter som 
sluttede med risalamande og mandelgave. 
Efter en god snak spillede vi nissebanko 
om de medbragte gaver. Kaffe og småka-
ger blev indtaget og sange blev det også 
til. Alle havde en rigtig fornøjelig eftermid-
dag, hvor vi så ved 17.00 tiden kunne finde 
hjem.

Tak fordi I deltog og tak for en hyggelig
eftermiddag.

Julehilsen
Else 

A F D .  3  -  B A K K EG Å R D E N
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A F D .  16  -  RØ N N E PA R K E N
BAK NU OP OM DET - ANDRE AKTIVITETER 15/3 - 19/4 - 17/5 - 21/6

AKTIVITETSGRUPPEN

Inviterer til:
Egon og vennerne kommer og spiller op

til en hyggelig syng sammen eftermiddag.

Til dårligt gående, eller til folk der behøver hjælp
til at være med, finder vi en løsning!

Dato: onsdag d 15 februar

Sted: Gildesalen 

Kl. 15.00 - 17.00

Afdelingen byder på kaffe 
samt småkager til mødet.
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I dag har vi fejret gårdmand Kim Willy Christensens 25 års jubilæum i boligforeningen.

Dagen startede med fælles morgenbord i hyggeligt selskab med alle kollegaer m.fl.

i Frederikshavn Boligforening. Stort tillykke med jubilæet Kim :)

A D M I N I ST R AT I O N E N
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Efter to år med det store C inviterede Bak-
kegården igen afdelingens beboere til sin 
efterhånden traditionelle Nytårskur, der 
tro mod traditionen holdes den sidste fre-
dag i januar måned. 

En af vores udfordringer er, at vores egen 
gildesal kun kan huse 25 – 30 personer, og 
knap efterlader plads til en buffet, så vi le-
jer os ind i Teglgården. Naturligvis er fæl-
les transport til og fra, som resten af aften 
uden omkostninger for deltagerne.

Med håndboldsemifinalen mellem Dan-
mark og Spanien som konkurrent, den be-
gyndte kl. 18:00, samme tid som Nytårsku-
ren, var vi naturligvis lidt spændte på om 
nogle ville melde fra eller ikke møde op. 
Det skete ikke, så vi havde en vinder fra 
starten. 39 deltagere fra 29 lejligheder 

Efter alle havde fået noget i glassene, så 
ingen skulle besvime af tørst, gav forman-
den, han kan tale længe, en kort oriente-
ring om året, der var gået og forventnin-
gerne til 2023, hvor vi i forlængelse af 
Helhedsplanen, afsluttet i 2018, fortsætter 
optimering af Bakkegården, både på ener-
giområdet, selve bygningen og udearea-
lerne, samt ikke mindst serviceniveauet 
overfor beboerne. Alt under overskriften 
højeste kvalitet til lavest mulige konkur-
rencedygtige husleje. 

Efter velkomsten blev de, der i 2022 havde 
ydet en frivillig indsats for Bakkegården 
påskønnet med en buket blomster. De er: 
Susanne, der både tager sig af udlejning af 
gildesal/gæsteværelse, så du som beboer 
ikke skal hente/aflevere nøglen på konto-
ret i Harald Lunds Gade og altid springer 
til, når der er brug for det. Også denne af-
ten, hvor hun bestyrede køkkenet på bed-
ste vis. Lis fik en buket for at få os ud at 
vandre hver torsdag. Jørgen fik sin buket 
for at være tovholder på Tirsdagsklubben. 
Poul Erik, fik sin buket for at tage vare på 
Dannebrog og sørge for, at der ikke er knu-
der på vimplen. Ellen fik buket for at være 

BAKKEGÅRDENS NYTÅRSKUR
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den, der gennem beboerne har en god for-
nemmelse af, hvad vi kan gøre for at gøre 
Bakkegården til det bedste sted at bo i Fre-
derikshavn.

En opfordring til yderligere aktiviteter slap 
deltagerne ikke for, og der har allerede 
meldt sig en, der har erfaring med beboer-
arrangementer, som vi forventer kan gå i 
gang til sommer.  

Således indledt var det tid til at indtage 
en herlig buffet, med behørige drikkevarer 
efter ønske, så ingen behøvede hverken 
at sulte eller tørste, mens hyggen bredte 
sig, indtil deltagerne begyndte at sive 
hjemover omkring kl. 22:00, hvor en før-
stegangsdeltager på vej ud bemærkede: 
”Sådan en aften burde vi holde 2 gange om 
året!”

Det der dog varmede allermest denne af-
ten, var den omsorg vore seniorbeboere 
viste for hinanden. De fleste deltagere har 
vores små eller lidt større skavanker. Næ-
ste år håber vi at se flere af vores yngre be-
boere. I bliver også selv seniorer engang 😊

Tak til alle for en rigtig god aften.

Peer Holm Jørgensen
Afdelingsformand 
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AU L A E N
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AULAEN – ER DET DEN SIDSTE SVANESANG?
    
Som de fleste læsere nok havde gættet, var 
artiklen om AULA-projektet i sidste num-
mer af Stafetten, 2/2022 skrevet længe før 
Stafetten udkom, mens der stadig var be-
grundet håb om, at projektet ville have en 
fremtid på et senere tidspunkt. Sådan ser 
det dog ikke ud for indeværende. 

Trods 14 potentielle ejerafdelinger var 
enige om at forelægge et gennemarbejdet 
projekt på ekstraordinære afdelingsmøder, 
inklusive et troværdigt budget, der også 
tog højde for tidernes udefra kommende 
ugunst, som vi desværre ikke har indflydel-
se på. Alle formænd havde forinden givet 
deres besyv med på individuelle møder.

Efter de tre første afdelingsmøder repræ-
senterende 462 boliger, måtte vi erkende, 
at vi ikke ville kunne nå det minimum an-
tal lejligheder, der skulle til for at løfte 
budgettet. Faktisk var der kun én beboer 
blandt de fremmødte på de tre møder, 
der stemte ja. Og det er helt fair. Det er jo 
derfor, man holder afstemning og ja/nej er 
deltagernes private sag. Argumenterne for 
nej var dog væsentligst: ”Hvorfor skal jeg 
betale for noget, jeg aldrig kommer til at 
bruge. Lad dem der vil bruge det, betale.” 
Igen et fair synspunkt, der ikke er mange 
argumenter imod.

Med ideen om at fællesskabet mellem Fre-
derikshavn Boligforenings beboere skulle 
nyde fremme, hvilket ville honorere hele 
grundideen for projektet, besluttede Bru-
gerrådet at finde ud af, om det var muligt 
med en opstart af visse aktiviteter, ved at 
bruge de forskellige afdelingers gildesale/
selskabslokaler, hvor Aulaen, som bygning, 
ville indgå på lige fod med de øvrige. Den 
ide viste sig ikke mulig at gennemføre, af 
mange forskellige og velbegrundede årsa-
ger.

Så lige nu, den generelle situation, som, 
uden at forklejne det, nærmest er blevet et 
mantra i tiden, ser det ud til at projektet 
AULAEN – FÆLESSKABETS HUS – GENERA-
TONERS MØDESTED trods alle gode inten-
tioner er på vej mod skibbrud. Ingen kan 
dog anke over, at projektet er ikke gennem-

arbejdet i forhold til at træffe beslutninger. 
Uanset resultatet.

Brugerrådet har transformeret sig selv til 
en Aktivitetsgruppe, eftersom vi tror på, at 
nogle aktiviteter vil kunne starte op efter 
sommerferien og hen på efteråret. Nogle 
mod deltagerbetaling, andre gratis.

Jeg ved naturligvis ikke om jeg har ret, men 
umiddelbart virker det som det behov for 
fællesskab alle forudsagde at Coronaen 
ville afstedkomme, mere virker som den 
gjorde os mere individuelle, hvilket nok 
slet ikke er så unaturligt, eftersom vi lærte 
at klare os selv, inden familiens rammer el-
ler i snævre grupper.

Måske lige bortset fra, hvis man i forvejen 
følte sig ensom. Derfor vil jeg fastholde to 
af de projekter, hvor jeg selv er tovholder:
 
1) ”Nu-gider-jeg-ikke-være-ensom-mere” 
der med garanti bliver en helt anderledes 
oplevelse end dem, der normalt udbydes.

2) En Rejseklub, hvor deltagerne selv er 
engageret i rejsemål og oplevelser, og hvor 
vi fremfor alt ikke begrænses af de fleste 
rejseudbyderes ”Ikke egnet for gangbe-
sværede.”

For 60 år siden, da jeg udmønstrede på 
langfart, hørte jeg tilfældigt sætningen: 
”Never give up, sailor!”

Og den gælder lige så godt i dag.

Peer holm Jørgensen
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AAffffaalldd,,  aaffffaalldd  oogg  nnuu  ooggssåå  ssoorrtteerriinngg  aaff  aaffffaalldd 
I forbindelsen med den nye affaldsordning – Lovbestemt af EU og folketinget – er 
det Forsyningen og Frederikshavn Boligforenings opgave at sørge for at alle 
beboere har mulighed for at kildesorterer deres affald udenfor ved hjælp af flere 
containere eller molokker. Forsyningen har haft lidt leveringsudfordringer så hele 
processen kom desværre for sent i gang for at være køreklar til 1-1-2023. 
Teknisk Afdeling var klar og afholdt licitation så nedgravningen af molokker kunne 
opstarte så snart det blev muligt. 
Alle containere er opdaterede i skrivende stund og der er fuld gang i nedgravning 
af i alt 108 stk. molokker rundt omkring i afdelingerne. 
Vi har haft en hel del beboere der har ringet og spurgt interesseret til hvornår de 
kunne begynde sorteringen. Det er dejligt med et sådant positivt arrangement. Vi 
har også tydeligt allerede kunne se at I er rigtig gode til det derude. Det er så fint. 
Vi var bevidste om at der sikkert skulle justeres lidt på tømningsintervallerne 
efterhånden som beboere begyndte at sorterer. Det gør vi løbende efterhånden 
som viceværter melder ind at containere er overfyldte. 
Røde miljøkasser til farligt affald er også ved at blive integreret lige nu.  
Nogle steder sættes de på hylder i aflåselige depoter mv. andre steder kommer 
skabe i aflåselige tørregårde. 
Ejendomsfunktionærerne holder øje med disse kasser og bytter dem med en tom 
når den er fyldt. Giv ham gerne et kald hvis den er ved at være fyldt. Kan du ikke 
huske hvor de røde kasser er placeret, så tag fat i ejendomsfunktionæren. 
Der er i de fleste gildesale etableret mulighed for at sorterer i form af et ”kørende 
sorterings skraldestativ” Så kan sorteringen forestå mens man tømmer bordet.  
Alle beboere har fået Forsyningens sorteringsvejledning. Det er naturligvis vigtigt 
at vi sorterer rigtigt og det er rigtig god beskrevet i den vejledning. 
Dog vil jeg lige understrege en væsentlig ting: 
HUSK at plast/metal/drikkekartoner ikke må være i poser, med hældes løst i 
container/molok – tøm derfor posen og drop posen løst i bagefter  
( den robot der skal sorterer senere kan ikke tømme poser ) 
…………….og al den sortering er faktisk slet ikke så svært når man lige kommer i 
gang. Når andre kan, så kan du helt sikkert også.  Sammen sorterer vi – det nytter. 
 

Sorterings hilsen 
Teknisk Afdeling / Carsten Lund Sørensen 
 

 


